
پورتو در هفتمین دیدار خود در رقابت های این فصل لیگ پرتغال 

یکشنبه شـــب برابر پورتیموننزه قرار گرفت و درحالی که به نظر 

می رسید در این دیدار خانگی کار دشواری پیش رو نداشته باشد 

اما در همان نیمه نخســـت کار گره خورد و این مهدی طارمی 

بود که در آغاز نیمه دوم به داد تیمش رسید. پورتو درنهایت این 

مسابقه را 3 بر یک برد و در رتبه چهارم جدول ایستاد.

تعویض زودهنگام
سرجیو کونسیسائو، سرمربی پورتو پس از کسب عنوان قهرمانی 

در فصل گذشـــته، شروع خوبی در فصل جدید نداشته و در 4 

بـــازی قبلی خود پیش از مصاف یکشنبه شـــب 2 باخت، یک 

تســـاوی و تنها یک برد کسب کرده بود. مهدی طارمی، خرید 

جدید اژدهاها در تابستان در تمامی مسابقات این فصل تیمش 

در لیگ و اروپا از روی نیمکت کار را آغاز کرده و معمولا در اواخر 

بازی هـــا فرصتی کوتاه پیدا می کند. هواداران پورتو هم از این 

اتفاق ناراضی هستند و بارها در فضای مجازی اعتراض خود را 

به نیمکت نشینی یکی از بهترین گلزنان فصل پیش لیگ نشان 

داده اند، اما ملی پوش سابق پرتغالی همچنان طبق روال قبلی 

تیمـــش را چینش می کند. تیـــم او اگرچه در دو هفته اخیر در 

لیگ قهرمانان نتایج خوبی گرفته و شـــانس بالایی برای صعود 

از گروهش دارد اما در لیگ اوضاع اصلا به سودشـــان نیست. 

اختلاف 6 امتیازی با اســـپورتینگ لیسبون صدرنشین اگرچه 

در ادامه فصل قابل جبران اســـت اما دو شکست برابر تیم های 

متوسطی چون پاکوس دفریرا و ماریتیمو زنگ خطر را برای آنها 

به صدا درآورده است.

در مصاف با پورتیموننزه که در انتهای جدول قرار دارد نیز آنها 

خیلی زود گل خوردند تا کونسیسائو خطر را در این دیدار خانگی 

هم حس کند. او که به دلیل اخراج در بازی قبلی از روی سکوها 

شـــاهد نمایش تیمش بود در دقیقه 32 دست به تعویض زد و 

طارمی را به جای ماتئوس اوریبه به زمین فرستاد. همین تغییر 

کفه ترازو را به ســـود میزبان عوض کرد. سایت دسپورتو درباره 

این دیدار می نویسد: »پس از شکست هفته پیش برابر پاکوس 

دفریرا، پورتو در این مسابقه هم گل اول را خورد. کونسیسائو که 

از حضور روی نیمکت تیمش محروم بود تصمیم گرفت همان 

ترکیبی که سه شـــنبه گذشـــته برابر مارسی در لیگ قهرمانان 

پیروز شـــده بود را به زمین بفرســـتد اما در این مسابقه اوضاع 

فرق می کرد. آنها برخلاف همیشـــه روحیه تهاجمی نداشتند 

و کمتر حریف را تحت پرس و فشـــار قرار دادند. آنها خیلی زود 

دروازه خود را بازشـــده دیدند و حتی گل دوم را نیز خوردند که 

از ســـوی داور مردود اعلام شـــد. با ورود طارمی در دقیقه 32 

فشار پورتو روی حریف افزایش یافت و آنها در شرایط بهتری به 

ســـمت دروازه حریف یورش می بردند و حاصل آن گلی بود که 

پیش از پایان نیمه نخست برای این تیم به ثمر رسید تا دو تیم با 

تساوی راهی رختکن شوند. در شروع نیمه دوم طارمی بالاخره 

نخستین گلش را برای پورتو زد و با یک ضربه سر دقیق تیمش 

را پیش انداخت. در ادامه همکاری خوب مارگا و طارمی باعث 

شد اولیویرا در موقعیت تک به تک قرار گیرد اما ضربه او توسط 

دروازه بان حریف مهار شد.«

عملکرد خوب ملی پوش ایرانی پورتو در این مسابقه باعث شد تا 

در پایان دیدار عنوان بهترین بازیکن زمین را کسب کند و حالا 

ورق به ســـود او برگشته است و کونسیسائو دیگر بهانه ای برای 

نیمکت نشین کردن مهاجم گلزن تیمش ندارد.

ورود طارمی و افزایش هجوم
روزنامه »اومینو« پرتغال نیز معتقد است ورود طارمی جریان بازی 

را به ســـود پورتو عوض کرد و او به نوعی فرشته نجات تیمش در 

این دیدار بوده اســـت: »پورتو در شروع این دیدار کاملا از فرم 

مطلوب دور بود و خبری از چهره تهاجمی تیم نبود. آنها حتی 

گل نخست را نیز دریافت کردند و به نظر می رسید باید منتظر 

دومین شکست پیاپی آنها در لیگ باشیم. اما در دقیقه 32 و با 

ورود طارمی به زمین اوضاع کاملا تغییر کرد. تیم در فاز تهاجمی 

عملکرد به مراتب بهتری داشت و باعث شد انتقال توپ به خط 

حمله بهتر انجام شود. کونسیسائو پیش از پایان نیمه نخست 

ثمره این تعویض را دید و تیمش به گل رسید. آنها با روحیه ای 

بهتر به رختکن رفتند و در شـــروع نیمه دوم گلی دیگر را نیز به 

ثمر رســـاندند. طارمی بازهم تاثیرگذاری خود را نشان داد و با 

یک ضربه ســـر عالی و تماشـــایی نخستین گل خود با پیراهن 

تیمش جدیدش را زد. حالا پورتو برای اولین بار از حریف پیش 

افتاده بود و در شـــرایط بهتری به بازی ادامه می داد. حرکات 

خوب لوئیس دیاز و طارمی در خط حمله مدافعان پورتیموننزه 

را بارها به دردسر انداخت و درنهایت با گل سوم پورتو مشخص 

شد که این تیم برنده این دیدار خواهد بود.«

سایت »نوتیسیاس مینوتو« نیز پس از این دیدار به سراغ صفحه 

اینستاگرام این ستاره ایرانی رفته و در گزارش خود می نویسد: 

»دومین گل پورتـــو در مصاف با پورتیموننزه را مهدی طارمی، 

مهاجم ایرانی تیم به ثمر رســـاند. او که در تابســـتان اخیر به 

جمع اژدهاها اضافه شـــده است بالاخره موفق شد نخستین 

گل رسمی اش را با پیراهن تیم جدیدش بزند. او ساعاتی پس 

از پایان بازی در اینستاگرامش نوشت: نمایش خوبی داشتیم 

و شایسته برد بودیم. حس فوق العاده ای دارم.« طارمی اگرچه 

در این مســـابقه جایزه بهترین بازیکن زمین را دریافت کرد اما 

سایت هواســـکورد در بررسی خود از عملکرد بازیکنان در این 

مسابقه به سرجیو اولیویرا، کاپیتان پورتو که دو پاس گل در این 

مسابقه داد امتیاز 9.6 را داده و به عقیده این سایت او بهترین 

بازیکن زمین بوده است. طارمی هم با 7.8 امتیاز در رتبه دوم 

قرار دارد و با دو شـــوت در چارچوب، 93 درصد دقت پاس، 5 

دوئل هوایی موفق و 2 تکل صحیح آمار خوبی در این دیدار از 

خود به جای گذاشته است. 

خسته از لیگ قهرمانان
طارمی در پایان این مسابقه گفت: »از تمام هواداران، بازیکنان 

و کادر فنی تیم به خاطر حمایت هایشان تشکر می کنم. بسیار 

خوشـــحالم که توانســـتیم بازی امشـــب را ببریم و برای تیم و 

همچنیـــن هواداران بهترین ها را آرزو دارم. از اینکه در این تیم 

حضور دارم، بسیار خوشـــحالم و امیدوارم این بردها برای من 

و همچنین پورتو ادامه داشـــته باشد. کمی به خاطر حضور در 

لیگ قهرمانان خسته بودیم اما کار بسیار بزرگی انجام دادیم و 

این مسابقه را بردیم. فرصت های خوبی داشتیم و می توانستیم 

بازی را با نتیجه بهتری ببریم و اما مهم کسب 3 امتیاز و برتری 

در این مسابقه بود که خوشبختانه به آن رسیدیم.«

در غیاب کونسیسائو که از حضور در نشست خبری هم محروم بود، 

ویتور برونو، دستیار او پس از این دیدار در جمع خبرنگاران حاضر 

شد و درباره این دیدار گفت: »در نیمه نخست اصلا نمایش خوبی 

نداشتیم و نتوانستیم برنامه هایمان را در زمین پیاده کنیم. حریف 

از تنها موقعیت خود به خوبی استفاده کرد و به گل رسید. 5 یا 6 

بار تا آستانه گشودن دروازه آنها پیش رفتیم اما هربار فرصت را از 

دست دادیم. بالاخره پیش از پایان نیمه به گل رسیدیم و در نیمه 

دوم بهتر شدیم. این وقت استراحت به ما فرصت داد تا در شرایط 

بهتـــری قرار بگیریم و عملکرد خود را در ادامه بهتر کنیم. انگیزه 

بازیکنـــان در این نیمه افزایش یافته بود و آنها تهاجمی تر ظاهر 

شدند. همین اتفاقات باعث شد تا در ادامه به گل رسیده و بازی 

را ببریم. با توجه به بازیکنان خوب و مستعدی که در ترکیب خود 

داریم حتی می توانستیم گل های بیشتری هم بزنیم. به نظرم نتیجه 

مسابقه کاملا عادلانه بود و استحقاق این سه امتیاز را داشتیم.«

او همچنین درباره توقف مسابقات به دلیل فیفادی و بازی های 

ملـــی گفت: »درحقیقت این وقفه اصلا به ســـود ما نیســـت. 

بســـیاری از بازیکنان ما راهی دیدارهای ملی خواهند شـــد و 

بین 16 تا 17 بازیکن را در اختیار نخواهیم داشـــت. آنها باید 

با هواپیما مســـافرت کنند و حضور در فرودگاه و ارتباط نزدیک 

با مردم می تواند برایشان مشکل ساز باشد و سلامتی آنها را در 

این شرایط شـــیوع کرونا به خطر بیندازد.« البته طارمی طی 

هماهنگی با ســـرمربی تیم ملی در اردوی پیش روی تیم ملی 

حضور نخواهد داشـــت و با توجه به اینکه امیدوار است تا پس 

از شروع دوباره مسابقات جایگاه ثابتی در ترکیب پورتو داشته 

باشد، دوست ندارد با حضور در جمع ملی پوشان بهانه ای برای 

نیمکت نشینی دوباره به کونسیسائو بدهد.
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دورکشورمانآنقدرپرچمایرانرادرآوردگاههایمختلف

بالابردهاستکهنیازبهمعرفینداشتهباشد.اوکههمیشه

اســـتادثبتخاطرانخوشدرذهندوستدارانکشتی

بودهاست،اینروزهادورازحواشیکشتیسرمربیگری

تیمدانشگاهآزاداسلامیرادرلیگکشوربرعهدهداردتا

ازجوانانآیندهدارایرانقهرمانهاییرویتشککشتی

بســـازدکهالبتهبرایاینمسیربهحمایتمسئولانهم

نیـــازدارد.اوکـــهاینروزهادرقامتســـرمربیدرلیگ

کشـــتیکشورحضوردارد،ازلیگیمیگویدکهباوجود

شـــرایطسختکرونابرگزارمیشودوهمینبرگزاریاش

همبرایکشـــتیگیرانامیداستوبازگشتدوبارهشان

بهدنیایقهرمانی.ســـرمربیتیمدانشگاهآزاداسلامی

بعدازرقابتهایانتخابیکشتیآزادتیمملیدرحالیکه

هنـــوزصدایفریادامینطاهریبرایقدردانیازرضایی

درسالنکشـــتیدرگوشاوومامیپیچید،پاسخگوی

ســـوالهایخبرنگار»فرهیختگان«شـــدتاهمازلیگو

آخرینوضعیتکشتیگیراندانشگاهآزاداسلامیبگوید،

همازامینطاهریکهتوانســـتهبودبعدازچندسالبه

حقشبرسد.گفتوگوی»فرهیختگان«باطلاییالمپیک

ایرانرامیخوانید.

ظاهرانمیخواســـتیدسرمربیگریتیمدانشگاهراقبول

کنید.چطورشددرادامهقبولکردید؟

چون سال گذشته به عنوان مدیرفنی تیم بودم و خیلی دستم 

بازتر بود و می توانســـتم نظارت بهتری داشته باشم تا به کادر 

فنی کمک کنم ولی به خاطر مســـائلی کـــه پیش آمد و نظر 

دوستان پیشنهاد سرمربیگری به من داده شد و با وجود اینکه 

شـــاید خودم زیاد مایل نبودم ولی احساس کردم در این برهه 

باید خودم به عنوان ســـرمربی به تیم کمک کنم. از طرفی هم 

دانشـــگاه نظرش این بود که از نیروهای جوان یا تا حد امکان 

دانشـــجو در تیم اســـتفاده کنیم تا یک تیم فرهنگی خوب و 

مدعی داشـــته باشیم که با روحیات من هم سازگار است و به 

همین دلیل پذیرفتم و به عنوان سرمربی قبول مسئولیت کردم. 

اصرارشـــمابرایاســـتفادهازجوانترهادرترکیبتیم

دانشگاهآزاداسلامیبرایچهبود؟نگراننبودیدمغلوب

باتجربهترهاشوند؟

خود من با توجه به تجربه خوبی که در رده سنی جوانان و امید 

دارم همیشـــه به این رده سنی علاقه داشتم، البته کار با تمام 

رده های ســـنی خوب است ولی در این چند سال به من ثابت 

شده کشتی گیران 18 تا 24 سال اوج تحول، شجاعت و میل 

به پیشرفت و دگرگونی را دارند و مسابقات هم کمک می کند تا 

این بچه ها توانی که دارند را از خود بروز دهند و به همین دلیل 

اصلا نگران نبودم چون به جوان ها اعتقاد داشـــتم و هنوز هم 

دارم. البته به خاطر شرایط کرونا واقعا فرصت کافی برای جمع 

کردن بچه ها را نداشتیم و بعضی از بچه ها به خصوص بچه های 

تهران اصلا تمرین یا تمرین لازم تشـــک کشتی را برای شرکت 

در لیگ نداشتند و افت محسوسی داشتند که البته خیلی از 

تیم ها هم همین گونه بودند. 

کیفیتوکمیتلیگامســـالکشـــتینسبتبهسال

گذشتهچطوربود؟

شرایط عادی نیست و به طور طبیعی از نظر کیفیت به نسبت 

ســـال گذشـــته می گویم، به خاطر تمرین نداشتن خیلی از 

کشتی گیران، البته منظورم تمرینات اختصاصی روی تشک 

کشتی با توجه به محدودیت هاست چراکه تمرین بدنسازی، 

دویدن و افزایـــش قدرت را بچه ها به صـــورت انفرادی انجام 

می دادند، خب طبیعی است که یک مقدار افت کنند و شروع 

این لیگ بزرگ ترین حســـنش این بود که بچه ها را به کشتی 

برگرداند. 

پروتکلهایبهداشتیبرایتمریناتوالبتهبینبچههای

تیمچقدررعایتمیشود؟

واقعا با این شرایط تمرین کردن سخت است چون باید مکان 

تمرین قرنطینه باشـــد و فردی غیـــر از بچه ها در آنجا تمرین 

نکنند و بچه ها بعد از اعلام تست منفی شان به صورت قرنطینه 

می مانند و فقط همان بچه ها وارد ســـالن تمرین می شوند و 

از این نظر ســـختی های خودش را دارد ولی خوشبختانه از 

این نظر دانشـــگاه آزاد اسلامی امکانات خیلی خوب ورزشی 

در ســـطح کشـــور و پایتخت دارد که ما مشکلی نداشتیم و 

از آقایان لشـــگری، زند و کادر واحـــد تربیت بدنی برای این 

حمایت شان ممنونم. 

تمهیداتوتسهیلاتدانشگاهآزاداسلامیرابرایحمایت

ازتیمکشتیچطورارزیابیمیکنید؟

دانشـــگاه آزاد اسلامی از لحاظ امکانات سخت افزاری شرایط 

خوبی دارد که این به تیم کمک می کند. 

قراردادهایبستهشدهدرتیمشماوبهطورکلیکشتی

چطوراست؟

به نظرم قراردادهای کشـــتی نسبت به رشته های دیگر خیلی 

پایین تر اســـت که البته امیدوارم لیگ به صورت مداوم با توجه 

به دید خوبی که فدراســـیون نسبت به آن دارد ادامه پیدا کند. 

درمورد تیم دانشـــگاه آزاد اسلامی هم انصافا بودجه محدودی 

داریم و با توجه به بودجه محدود ما از کشتی گیران خیلی گران 

و ملی پوشان نمی توانیم اســـتفاده کنیم. البته این مقایسه را 

از نظر قیمت متداول می گویم وگرنه ارزش کشـــتی گیران تیم 

بســـیار بالاست و به همین خاطر روی جوان های شایسته باید 

ســـرمایه گذاری کنیم تا با موفقیت بتواننـــد در آینده به ورزش 

کشـــور خدمت کنند و سال های آینده با تیم های دیگر قرارداد 

بهتر ببندند، همان طور که بچه های تیم طی سال های گذشته با 

قراردادهای بهتر به تیم های دیگر رفتند. یک تعداد از بچه ها هم 

محبت کردند و به حرمت ما یک سری قراردادها را از سایر تیم ها 

نادیده گرفتند و در تیم دانشگاه آزاد اسلامی ماندند که امیدوارم 

سال آینده در بحث بودجه یک مقدار در اداره کل تربیت بدنی 

دانشگاه آزاد اسلامی تجدیدنظر شود. همین قراردادها هم به 

قشر جوانی که به هرحال درآمد دیگری غیر از کشتی ندارند یا 

بیشتر دانشجو و دانش آموز هستند و کار حرفه ای شان برایشان 

درآمدزا نیست کمک می کند و باری از دوش آنها بر می دارد. 

بهنظرشمابرگزارنشدنرقابتهایانتخابیبرایتیمملی

انگیزهکشـــتیگیرهارابرایلیگپاییننمیآورد؟

اصلاموافقانتصابملیپوشانبهجایبرگزاری

انتخابیهستید؟

به خاطر شرایط کرونا دوستان نتوانستند انتخابی 

را به صورت کلی برگزار کنند اما خوشـــبختانه 

بالاخـــره هم در آزاد و هم فرنگی مســـابقاتی 

برگزار شد که این از عزم جدی فدراسیون 

برای برگزاری مســـابقات انتخابی 

برای امســـال و سال های آینده 

حکایت دارد. با توجه به شرایط 

خاص امســـال با این حال 

مســـابقات برگزار شد که 

جای تشکر از فدراسیون 

شـــخص  و  کشـــتی 

رئیس فدراســـیون 

و کادرهـــای فنی 

دارد که بـــرای برگزاری حمایت کردند. خوشـــبختانه نفرات 

خوبی هم در هر دو بخش کشتی شرکت کردند و از کشتی گیران 

دانشگاه آزاد اســـلامی هم در این انتخابی در وزن های 57، 

74، 79، 92 و 125 کیلو در کشتی آزاد نماینده داشتیم که 

با یک اولی، یک دومی و سه مقام سومی عنوان های خوبی هم 

بچه ها به دست آوردند که درمجموع عملکرد خوبی داشتند. 

دوررفتلیگدومشـــدید،برایدوربرگشتباتوجهبه

اینکهبهبعدازمســـابقاتجهانیموکولشدهبرنامهای

برایکسباولیدارید؟

تاکید می کنم متاسفانه بزرگ ترین معضل مان مساله تمرین 

کشتی بچه ها بود که به خاطر کرونا تمرین آنچنانی نداشتند و 

امیدوارم برای دور برگشت که بعد از مسابقات جهانی صربستان 

برگزار می شـــود، با برگزاری دو یا ســـه اردو بچه ها را به شرایط 

ایده آل برگردانیم. 

برایبازگشـــتکشـــتیبهروزهایطلایـــیخودشچه

راهکاریوجوددارد؟

الان هم کشـــتی روزهای بدی ندارد و بازهم گل سرســـبد در 

مسابقات جهانی و المپیک هست اما یک واقعیتی است که به 

کشتی باید با دید بهتری نگاه شود، کشتی نیاز به برنامه ریزی ها 

و حمایت های مختلفی دارد، به ورزشـــکاران این رشته باید به 

صورت حرفه ای نـــگاه کرد، یعنی فردی که 

برای تمرین کشتی به منظور قهرمانی 

می آید باید بـــدون دغدغه صبح و 

بعدازظهر تمرین کند وگرنه دیگر 

توان کار کـــردن ندارند. باید از 

این رشته حمایت ویژه ای شود، 

این حمایت وقتی از فدراسیون 

باشـــد به تبع آن فدراسیون 

هم از ورزشـــکارش حمایت 

می کنـــد و برای لیگ هم 

به نظرم بایـــد مقداری 

در بودجـــه اختصاص 

داده شـــده به کشتی 

تجدیدنظـــر شـــود تا 

شرایط جذب بهتر انجام 

شـــود تا وقتی یک کشتی گیر 

از دانشگاه آزاد اسلامی که کشتی های 

خوبی می گیرد ســـال آینده با دو برابر رقمـــی که به او از تیم 

دیگری پیشنهاد می شود از تیم ما نرود، طبیعی است که این 

کشـــتی گیر باید به جایی برود که از توجه بیشـــتری به لحاظ 

مالی برخوردار اســـت، به خصوص در شرایطی که الان جوان 

هستند و کار مشخصی به این خاطر که حرفه ای ورزش می کنند 

نمی توانند داشـــته باشند و به همین دلیل همه چیز به مساله 

بودجه برمی گردد. 

برایسالبعددانشگاهآزاداسلامیهمبرنامهایدارید؟

ان شاءالله ســـعی می کنیم شرایط جذب بهتری برای بچه ها 

فراهم شـــود و این را با دوســـتان صحبت می کنیم تا افزایش 

بودجه بهتری باشد تا بتوانیم کشتی گیران و کادر فنی خودمان 

را حفـــظ کنیم و نفرات بیشـــتری را در کنارش جذب کنیم تا 

سال دیگر هم مثل امسال و سال گذشته جزء تیم های مدعی 

باشیم. این برنامه ما برای سال آینده است که باید ببینیم نظر 

دوستان چه خواهد بود. 

امینطاهریدرمسابقههایآخرانتخابیارادتزیادیبه

شمانشانداد،دلیلشچهبود؟

طاهری از دوران کودکی شاگرد من بوده و سوای اینکه مربی 

و شاگرد هستیم نسبت خویشاوندی هم با هم داریم و طبیعی 

اســـت که در فینال کنارش و نگرانش بودم، همیشـــه دوست 

داشـــتم امین از توانایی هایی که دارد بتواند اســـتفاده کند و 

مشکل خاصی در آن مسابقه هم نبود. یکی، دو سال به امین 

کم توجهی شد و او هم جوان است و احساساتش را نسبت به 

دورانی که به او کم توجهی می شد بروز داد. بعضی از دوستان 

سعی می کردند از لحاظ روحی کمکش کنند و من هم سعی 

می کردم با روش هایی که بلدم بیشتر تشویقش کنم تا از کشتی 

خارج نشود تا همیشه جذب کشتی بماند. 

اینیکنوعاعتراضبهکناربودنشماازفدراسیوننبود؟

علت واکنشش خوشحالی و هیجانات جوانی بود به این دلیل 

که توانست خودش را ثابت کند و خب نسبت به من هم محبت 

دارد و آرزو دارم امیـــن به عنوان یک جوان خوب و لایق ایرانی 

بتواند از شایستگی های کشتی کشورمان در میادین جهانی 

دفاع کند. نه تنها امین بلکه برای همه کشتی گیران کشور همین 

آرزو را دارم. امیدوارم تیم کشتی کشورمان در مسابقات جهانی 

و المپیک بدرخشد و برای فدراسیون، کادر فنی و تمام عزیزانی 

که تلاش می کنند آرزوی موفقیت می کنم. 
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